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§ 6 
Yttrande i mål om laglighetsprövning  
Förvaltningsrättens mål nr 42-25 
UTBF 2025/108 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som sitt yttrande till 
förvaltningsrätten. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämndens beslut om verksamhetsplan 2025 (UTBF 
2024/6185) har överklagats till förvaltningsrätten i Stockholm vad 
avser grundbelopp för enskilda huvudmän som bedriver 
gymnasieverksamhet. Förvaltningsrätten har i ett föreläggande 
förelagt utbildningsnämnden att inkomma med yttrande över 
överklagandet. 
  
Utbildningsförvaltningen anser att överklagandet ska avslås. 
Förvaltningen anser att bidragen till enskilda huvudmän beräknas på 
samma grunder som kommunen tillämpar vid fördelning av resurser 
i egen regi i enlighet med bestämmelserna om bidrag på lika villkor 
och att bidraget grundar sig på utbildningsnämndens budget. Det 
överklagade beslutet strider såldes inte mot bestämmelserna i 
skollagen eller gymnasieförordningen och överklagandet ska 
därmed avslås. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det som 
sitt yttrande till förvaltningsrätten. Med hänsyn till svarstiden 
behöver beslutet justeras omedelbart. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2025/108-5 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Yttrande i mål om laglighetsprövning 
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 UTBF 2025/108-6 Föreläggande - Överklagandet har 
kommit in till domstolen kopia 
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§ 8 
Revidering av riktlinjer för projektspecifika och gröna 
parkeringstal  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/1429 
UTBF 2025/196 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Reservationer 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
  
Linnéa Vinge (SD) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ett förslag på reviderade riktlinjer 
för platsspecifika och gröna parkeringstal till utbildningsnämnden 
för yttrande. Förslaget innebär att staden ska verka för ett hållbart 
resande, bland annat genom att främja cykeln som färdmedel. 
Kraven är anpassade efter olika byggnadsändamål, där grundskolan 
och gymnasieskolan har särskilda krav. 
  
Utbildningsförvaltningen är i huvudsak positiv till det reviderade 
programmet, eftersom det kan öka bilfri mobilitet till och från 
skolor för såväl elever som personal. Vidare ställer sig 
förvaltningen positiv till att riktlinjerna säkerställer att det vid 
nybyggnation ska tas hänsyn till projektspecifika förutsättningar, 
där det i fallet med skolor kan vara en utmaning att skapa tillräckligt 
stor friyta på skolgården. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. Den korta remisstiden 
kräver omedelbar justering av beslutet. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) föreslår att 
utbildningsnämnden beslutar enligt Moderaternas (M) förslag till 
beslut enligt följande: 
  

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2. Därutöver anföra: 

  
De demografiska utmaningarna har aldrig varit större i 
Stockholm – inte minst för att barnfamiljer väljer bort 
Stockholm. Frånvaron av tillräckligt stora bostäder är ett 
problem, det låga antalet villor och radhus ett annat. Men 
också att bristen på parkeringsplatser och garage gör det svårt 
att få ihop vardagspusslet för stockholmare som har behov av 
just bilen för att vardagen ska gå ihop. I det läget är det en 
dålig idé att göra det ännu svårare för familjer att bo och 
stanna kvar i Stockholm. 
  
Samtidigt som majoriteten tar bort boendeparkering i 
nybyggda områden presenteras nya riktlinjer för att försämra 
stockholmarnas möjlighet att ha bil ännu mer. Bland annat 
föreslås parkeringstalen för bil bli lägre än tidigare och i 
centrala delar av staden föreslås en maxnorm som begränsar 
antalet bilparkeringsplatser som byggaktörerna får bygga. 
Moderaterna befarar att de nya riktlinjerna kommer skapa fler 
problem än det löser. Stockholmare som behöver bilen för 
livet ska gå ihop – särskilt barnfamiljer, äldre och personer 
med rörelsebegränsningar – är uppenbart inte välkomna i det 
rödgröna Stockholm. 
  
Systemet som föreslås med maxtak för bilparkeringstal 
riskerar skapa fler problem än det löser. Det hämmar 
utvecklingen av nya parkeringslösningar i både ytter- och 
innerstaden. Det innebär dessutom fler krav på ett redan hårt 
reglerat område – där behovet av kreativa, nytänkande och 
attraktiva lösningar för hur fler ska känna sig välkomna i 
Stockholms bostäder är större än någonsin. 
  
Parallellt med majoritetens bilförbud syns inget ljus i tunneln 
vad gäller de historiska nedskärningar som de rödgröna 
partierna genomfört av kollektivtrafiken. Möjligheterna att ta 
sig till och från stora delar av Stockholm begränsas således 
till dem som klarar sig med att cykla och gå. 
  
Stockholm ska vara en stad det går att leva i hela livet. Då har 
vi inte råd med en ideologiskt motiverad politik som förvisar 
människor från att bo kvar i eller flytta till vår stad. 

  
Linnéa Vinge (SD) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Sverigedemokraternas (SD) förslag till beslut enligt följande: 
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1. Utbildningsnämnden avslår förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 
2. Därutöver anföra följande: 

  
Sverigedemokraterna är negativa till alla försök att minska 
den redan anmärkningsvärt låga p-talsnormen i Stockholms 
stad. Den föreslagna lägesbaserade bedömningen innebär att 
mellan 3-6 p-platser ska finnas per 1000 kvm BOA. För ett 
genomsnittligt villaområde innebär detta att vartannat hus 
saknar en parkeringsplats. Än värre blir det för 
lägenhetsområden i ytterstaden där det kan förekomma 4-6 p-
platser på 15+ lägenhetshushåll. 
  
Sverigedemokraterna förespråkar en fördjupad utredning i 
syfte att bevara och där det är behövligt höja p-normen. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns tre 
förslag till beslut: förvaltningens förslag, ett förslag från vice 
ordföranden Andréa Hedin med flera (M) och ett förslag från 
Linnéa Vinge (SD). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden 
finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler ett ersättaryttrande enligt följande: 
  

1. Att avslå förslag till reviderade riktlinjer. 
2. Att därutöver anföra följande: 

  
Kristdemokraterna ställer sig starkt kritiska till styrets planer 
på att inrätta byggstopp för fastigheter som anses innehålla 
för många parkeringsplatser till sina hyresgäster eller 
bostadsköpare. Likaså är vi chockerade över planerna på att 
stoppa byggen av villor med fler än en parkeringsplats. Starkt 
reglerande riktlinjer som inskränker äganderätten av mark 
inom vår kommuns gränser kan enbart motiveras genom 
värnandet av liv och hälsa, likt flera legitima regelverk för 
byggbranschen. Men att begränsa markinnehavarnas 
möjlighet att bygga på sin egen mark för att motverka 
stockholmarnas innehav av bil kan vi inte acceptera. 
  
Vi menar att staden behöver reformera sin parkeringspolitik i 
syfte att tillgodose invånarna med utgångspunkt i deras 
faktiska behov. Likt styret delar även vi ambitionen att frigöra 
ytor i gaturummet från parkering till andra funktioner och 
utsmyckning. Men till skillnad från vänstern anser vi att 
parkeringsmöjligheterna behöver ersättas när de förflyttas 
från gatorna, inte tas bort. Genom tillräckligt goda 
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parkeringstal i nyproduktion, fler underjordiska 
parkeringsgarage och parkeringsköp kan invånarnas behov av 
parkering säkerställas utan att fler bilar trängs ut på stadens 
gator. Men med detta förslag till reviderade riktlinjer kommer 
fler att trängas ut i gaturummet. Vidare riskerar riktlinjerna 
försvåra omställningen till eldrivna fordon när 
parkeringsutbudet, och därmed möjligheten att utöka 
laddinfrastrukturen, begränsas. Med vårt förslag om 
parkeringsmål, tillräckliga parkeringstal vid nyproduktion och 
målet om 100 procent laddplatser år 2030 i stadens och 
allmännyttans garage skulle omställningen underlättas 
markant. Vi beklagar styrets beslut. 
  
Stadens riktlinjer för parkeringstal vid nyproduktion tappar 
sin ändamålsenlighet när syftet föreslås vara att motverka den 
privatägda bilen, än att anpassa parkeringsutbudet baserat på 
närheten till innerstaden och dess goda kommunikationer. 
Inrättandet av parkeringstak såväl i city som vid bygge av 
villor tar klåfingrigheten till nya nivåer. 
  
Kristdemokraterna föreslår därför att förslaget till reviderade 
riktlinjer avslås i sin helhet. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2025/196-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Revidering av riktlinjer för projektspecifika och gröna 
parkeringstal 

 UTBF 2025/196-1.1 Bilaga - Mobilitet och parkering, 
parkeringsriktlinjer vid nyproduktion  

 UTBF 2025/196-1.2 Bilaga - Parkeringskarta  
 UTBF 2025/196-1.3 Bilaga - Utformning av cykelparkering  
 UTBF 2025/196-1.4 Bilaga - Begreppsförklaring 

mobilitetsåtgärder  
 

Sida 8 (23)



 
 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-03-27 

§ 9 
Riktlinjer om representation, mutor och jäv  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/1242 
UTBF 2024/7040 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ett förslag på reviderade riktlinjer 
om representation, mutor och jäv till utbildningsnämnden för 
yttrande. Riktlinjerna är framtagna för att minimera risken för 
korruption i stadens verksamhet och för att vara ett stöd i vårt arbete 
och i vår relation med andra som vi kommer i kontakt med i 
tjänsten. Riktlinjerna syftar till att skapa förutsättningar för 
ansvarsfulla personliga överväganden och beslut så att 
förtroendeskadliga beteenden och korruption inte uppstår. 
Respektive nämnd föreslås också ges i uppdrag att utforma egna 
anvisningar i enlighet med riktlinjerna. 
  
Utbildningsförvaltningen är positiv till det reviderade förslaget som 
är välskrivet och lättare att ta till sig än de tidigare riktlinjerna. 
Förvaltningen föreslår några mindre justeringar och förtydliganden. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. Med hänsyn till 
remisstiden föreslås att beslutet justeras omedelbart. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L), vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) och 
Claes Nyberg (C) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande enligt 
följande: 
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Brottsförebyggande rådet (Brå) har tidigare undersökt 
fenomenet möjliggörare och hur dessa hjälper kriminella 
nätverk. En möjliggörare är här en person som missbrukar sin 
anställning eller sitt uppdrag i kommunal, statlig eller privat 
sektor till förmån för kriminella nätverk. Undersökningen 
bygger på intervjuer, upptäckta ärenden och krypterade 
chattmeddelanden från personer i kriminella nätverk. Den 
sammantagna bilden är att möjliggörare förekommer i både 
offentlig och privat verksamhet. Det kan handla om personer 
som antingen hjälper kriminella frivilligt för egen ekonomisk 
vinning, eller på grund av manipulation och/eller hot. Vi vet 
att möjliggörare funnits och finns även inom Stockholm stads 
verksamheter. 
  
Vi vill därför påtala behovet av att även ha med sig det 
perspektivet i arbetet mot mutor och representation. 
Samhällets välfärdstjänster är till för medborgare i behov av 
dem och ska inte vara en resurs för kriminella. Att genom 
bruk av möjliggörare och med mutor, hot och otillåten 
påverkan tillskansa sig fördelar kan aldrig accepteras. Det 
vardagliga kommunala arbetet kan och ska vara en väsentlig 
del i att förhindra möjliggörare i stadens verksamheter. 
  

Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till det gemensamma särskilda uttalandet från Jan 
Jönsson (L), vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) och 
Claes Nyberg (C). 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/7040-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Riktlinjer om representation, mutor och jäv 

 UTBF 2024/7040-1.2 Bilaga - Riktlinjer om representation, 
mutor och jäv m.m. 

 

Sida 10 (23)



 
 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-03-27 

§ 10 
På språklig grund (SOU 2025:9)  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2025/298 
UTBF 2025/1148 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”På språklig grund” (SOU 2025:9) 
till utbildningsnämnden för yttrande. Utredningen består av två 
delar. I den första delen föreslås införandet av en ny kursplan för 
nybörjare i svenska språket inom ämnet svenska som andraspråk, 
tydligare målgrupp för ämnet svenska som andraspråk samt ett 
nationellt kartläggningsmaterial för behovsbedömning av vilket 
svenskämne eleven ska läsa. Betänkandets andra del rör uppdrag 
kring ämnet modersmål. Utredningen ser ett behov av att renodla 
syftet med modersmålsundervisningen och att undervisningen blir 
mer likvärdig över landet. Vidare föreslår utredningen även att 
rätten till studiehandledning på modersmålet ska utökas och omfatta 
samtliga skolår. 
  
Utbildningsförvaltningen välkomnar samtliga förslag. 
Förvaltningen anser att de bidrar till att nyanlända elever och elever 
i behov av undervisning i svenska som andraspråk får ökade 
möjligheter till en undervisning som möter deras behov, något som i 
förlängningen bidrar till att främja integration och delaktighet. 
Fortsatt gör förvaltningen bedömningen att merparten av 
utredningens förslag inte kommer att innebära några större utökade 
skyldigheter för huvudmannen. Förslagen kommer dock att påverka 
enskilda skolors organisation och tjänstefördelning för det nya 
ämnet grundläggande svenska. 
  
Enligt utbildningsförvaltningens uppfattning kommer det med 
utredningens förslag tillkomma kostnader som behöver täckas, 
exempelvis för lärares kompetensutveckling. Därtill tillkommer 
ökade kostnader för att finansiera förslaget om utökad rätt till 
studiehandledning. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. Med hänsyn till 
remisstiden krävs omedelbar justering av beslutet. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2025/1148-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Betänkandet på språklig grund 

 UTBF 2025/1148-1.1 Remiss - Betänkandet På språklig 
grund (SOU 2025:9) 
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§ 11 
Bättre förutsättningar för trygghet och studiero i skolan 
(SOU 2025:8)  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2025/280 
UTBF 2025/1117 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Bättre förutsättningar för trygghet 
och studiero i skolan (SOU 2025:8)” till utbildningsnämnden för 
yttrande. I betänkandet föreslås flera ändringar i skollagstiftningen 
som syftar till att åstadkomma en varaktigt förbättrad trygghet och 
studiero i skolan. Utredningen lämnar också förslag om ett 
nationellt frånvaroregister. 
  
Arbetet med trygghet och studiero är ständigt aktuellt och prioriterat 
i Stockholms stad. Förvaltningen ser i huvudsak positivt på att den 
verktygslåda som skolorna har vad gäller förutsättningarna att 
arbeta med trygghet och studiero byggs ut och stärks genom 
ändringar i lagstiftningen. Det kan vara nödvändigt att vidta 
ingripande disciplinära åtgärder i vissa undantagsfall. Det är 
samtidigt viktigt att alla skolor arbetar förebyggande för att både 
upprätthålla trygghet och studiero samt alla elevers rätt till 
utbildning. Förvaltningen ställer sig också bakom förslaget att 
inrätta ett nationellt frånvaroregister. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. Eftersom remisstiden är 
kort förslår förvaltningen att utbildningsnämnden justerar beslutet 
omedelbart. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 

 UTBF 2025/1117-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Bättre förutsättningar för trygghet och studiero i skolan 
(SOU 2025:8) 

 UTBF 2025/1117-1.1 Remiss - Betänkandet - Bättre 
förutsättningar för trygghet och studiero i skolan (SOU 
2025:8) 
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§ 12 
Ökat uppgiftsutbyte i det brottsförebyggande arbetet – 
skolans och socialtjänstens behov (SOU 2024:87)  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2025/136 
UTBF 2025/468 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Ökat uppgiftsutbyte i det 
brottsförebyggande arbetet – skolans och socialtjänstens behov” 
(SOU 2024:87) till utbildningsnämnden för yttrande. 
  
Utredningen har kartlagt och analyserat vilka uppgifter som kan 
behöva delas mellan skola, socialtjänst och brottsbekämpande 
myndigheter i brottsförebyggande syfte. Utredningen gör 
bedömningen att skolan behöver fler uppgifter från socialtjänsten, 
polisen och säkerhetspolisen än vad man får idag om elever som 
befinner sig i riskzonen för eller är aktiva i kriminalitet, alternativt 
riskerar att bli utsatta för brott. Informationen behövs dels för 
skolans olika stödjande insatser, dels för att öka säkerheten för 
skolans elever och personal. 
  
Utbildningsförvaltningen ställer sig positiv till förslag som innebär 
att myndigheter enklare kan samverka kring barn som riskerar att 
fara illa. Förvaltningen står bakom att det generellt finns ett särskilt 
behov av uppgiftsutbyte även i situationer där den enskildes eller 
dennes vårdnadshavares samtycke inte föreligger. Förvaltningen ser 
vidare ett behov av samordning av de brottsförebyggande 
myndigheterna där skolan är en viktig samarbetspart och där 
sekretessen inte hindrar myndigheterna att ha en holistisk syn på 
barnets situation och vidta effektiva samordnade insatser. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. Med hänsyn till 
remisstiden krävs omedelbar justering av beslutet. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2025/468-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Ökat 
uppgiftsutbyte i det brottsförebyggande arbetet 

 UTBF 2025/468-1.1 Remiss - Betänkandet - Ökat 
uppgiftsutbyte i det brottsförebyggande arbetet - skolans och 
socialtjänstens behov (SOU 2024:87) 
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§ 13 
Motion om valmöjligheter för gymnasieelever  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/1182 
UTBF 2024/6857 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat motionen om valmöjligheter för 
gymnasieelever av Tom Hedrup (M) till utbildningsnämnden för 
yttrande. I motionen lyfts vikten av att gymnasieelever får möjlighet 
att besöka universitet och högskolor under sin studietid. 
  
Utbildningsförvaltningen instämmer i att det är viktigt för 
gymnasieelever att få ta del av möjligheterna som finns att studera 
vidare. Gymnasieskolorna i staden samarbetar med olika lärosäten 
och besöker bland annat SACO:s studentmässa och Vetenskapens 
hus för att främja intresset för vidare studier. Skolor med låga 
antagningsgränser prioriteras i vissa samarbeten. Rektorn ansvarar 
för planering och prioritering av studiebesök och samarbeten, vilket 
gör att upplägget kan variera mellan skolor och över tid. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. Med hänsyn till 
remisstiden föreslås omedelbar justering av beslutet. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) föreslår att 
utbildningsnämnden beslutar enligt Moderaternas (M) förslag till 
beslut enligt följande: 
  

1. Att tillstyrka motionen i sin helhet. 
2. Därutöver anföra: 
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Förvaltningen lyfter samarbetet med bland annat 
Vetenskapens Hus och SACO-mässan – vilket är mycket bra 
men dessa besök når inte alla elever och har inte samma 
effekt som ett fysiskt universitetsbesök. Det är mycket få 
gymnasieklasser som faktiskt besöker Stockholms universitet 
i dag. 
  
Det är positivt att förvaltningen delar uppfattningen om 
vikten av att gymnasielever studerar vidare, då detta är viktigt 
för både studenter och för Stockholm som helhet. Vi menar 
att förslagen i motionen bygger vidare på det som redan görs 
idag genom att säkerställa att alla elever garanteras 
möjligheten att besöka ett universitet under sin gymnasietid. 
  
Motionens förslag skulle kunna vara en relativt enkel och 
kostnadseffektiv satsning med stor potential att öka 
motivationen och höja utbildningsambitionerna. Ett 
organiserat och brett universitetsbesöksprogram för alla 
gymnasieskolor kan bidra till att minska utbildningsklyftor 
och öka antalet elever som går vidare till högre studier. Det är 
inte tillräckligt att rektorer "kan" planera sådana besök – det 
behövs en stadsövergripande ambition och ett tydligt 
uppdrag. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från vice 
ordföranden Andréa Hedin med flera (M). Förslagen ställs mot 
varandra och ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/6857-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Motion om valmöjligheter för gymnasieelever 

 UTBF 2024/6857-1.1 Motion om valmöjligheter för 
gymnasieelever 
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§ 14 
Motion om att införa en Stockholmskanon  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/959 
UTBF 2024/6276 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat en motion om att införa en 
Stockholmskanon av Nike Örbrink (KD) till utbildningsnämnden 
för yttrande. I motionen föreslås införandet av en Stockholmskanon 
med målet att stärka stockholmarnas gemenskap och kulturella 
identitet samt bidra till att förvalta och vårda Stockholms kulturella 
och historiska arv. 
  
Utbildningsförvaltningen delar uppfattningen av det finns ett 
gemensamt ansvar gentemot kommande generationer att förvalta 
och vårda Stockholms kulturella och historiska arv. Det är också 
därför som utbildningsförvaltningen är en aktiv part i samverkan 
kring Stockholmskällan. Det som motionen tänker att en 
Stockholmskanon ska bidra till är, menar utbildningsförvaltningen, 
något som staden via Stockholmskällan redan i hög grad gör. Mot 
denna bakgrund anser utbildningsförvaltningen att, i stället för att 
sammanställa en ny Stockholmskanon, bör staden sträva efter att 
synliggöra och stärka Stockholmskällan och dess innehåll utifrån 
det syfte som eftersträvas. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. Med hänsyn till 
remisstiden krävs omedelbar justering av beslutet. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler ett ersättaryttrande enligt följande: 
  

Förslag till beslut: 
1. Att motion tillstyrks i sin helhet 
2. Att därutöver anföra följande: 
  
Kristdemokraterna gläds åt att även utbildnignsförvaltningen 
ser ett stort värde i att lyfta fram och tillgängliggöra 
Stockholms unika kultur och särart. 
  
Utbildningsförvaltningen lyfter i sitt utlåtande 
Stockholmskällan, vilket är en stor tillgång för att 
tillgängliggöra mycket av det som kan tänkas ingå i en 
stockholmskanon. Däremot anser vi att framtagandet av en 
Stockholmskanon kommer med ett tydligare mandat av att 
vara en aktiv åtgärd, snarare än bara en rik kunskapskälla och 
resurs. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/6276-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Om 
att införa en Stockholmskanon 

 UTBF 2024/6276-1.1 Motion om att införa en 
Stockholmskanon 
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§ 15 
Motion om att införa mobilförbud i grundskolan för att 
minska psykisk ohälsa  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/1329 
UTBF 2024/7236 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Motion om att införa mobilförbud 
i grundskolan för att minska psykisk ohälsa” av Andréa Hedin (M) 
till utbildningsnämnden för yttrande. Motionen framhåller att den 
psykiska ohälsan bland barn och unga har ökat markant de senaste 
åren och att en av orsakerna är elevernas mobilanvändande. 
Motionären föreslår därför att Stockholms kommunala grundskolor 
ska vara helt mobilfria under en testperiod om tre år alternativt fram 
till att ett nationellt förbud träder i kraft samt att effekterna av ett 
sådant förbud ska utvärderas efter testperioden. 
  
Utbildningsförvaltningen ställer sig positiv till åtgärder som bidrar 
till att minska den psykiska ohälsan bland stadens elever och 
instämmer med motionären om att elevers mobilanvändande medför 
negativa följder. Det kan dock konstateras att majoriteten av stadens 
grundskolor är helt mobilfria. Förvaltningen ställer sig därför 
frågande till om motionärens förslag om en mobilfri testperiod 
skulle leda till några väsentliga skillnader kring elevers 
mobilanvändande kopplat till deras psykiska mående. Förvaltningen 
vill även framhålla att det kan finnas svårigheter att mäta eventuella 
effekter av ett mobilförbud eftersom elevers psykiska mående kan 
orsakas av andra faktorer än deras mobilanvändande. Det finns 
således en risk att en sådan mätning inte skulle var tillförlitlig. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) föreslår att 
utbildningsnämnden beslutar enligt Moderaternas (M) förslag till 
beslut enligt följande: 
  

1. Att tillstyrka motionen i sin helhet. 
2. Därutöver anföra: 

  
Nyligen presenterades en nationell utredning som föreslår att 
skolan ska bli helt mobilfri från och med 1 juli 2026[1], men 
låt oss vara proaktiva och stoppa användandet av mobiler på 
alla stadens skolor redan idag. Forskning visar att 
mobilanvändande är en bidragande faktor barns psykiska 
ohälsa[2][3]. 
  
Utbildningsförvaltningens egen tidning, LÄRA, gjorde ett 
reportage från Sturebyskolan som har infört ett totalt 
mobilförbud. Effekterna visade sig vara många och mycket 
positiva för eleverna. Det har lett till bättre fokus, ökat 
lärande och färre konflikter[4]. 
  
Men det finns också andra värden, utöver en bättre skolgång, 
som tillkommer om det införs ett totalt mobilförbud i 
Stockholms skolor. Skolbarn lever idag stora delar av sina liv 
i den digitala världen. Skolan skulle kunna fungera som en 
välbehövlig paus från sociala medier och digitala 
mötesplatser. 
  
Utbildningsförvaltningen skriver i sitt uttalande om motionen 
”att ett generellt mobilförbud kan bidra till positiva följder för 
stadens elever”. Vi lyssnar på förvaltningens synpunkter och 
yrkar på bifall till motionen. Varför vänta tills lagstiftningen 
är på plats, när vi har möjligheten att göra skolan bättre för 
Stockholms barn redan idag. 

  
[1] https://www.regeringen.se/rattsliga-
dokument/departementsserien-och-promemorior/2025/03/ds-
20259/ 
[2] 
https://mediemyndigheten.se/nyhetsrum/nyhetslista/2022/skar
mtid-och-ohalsa-en-komplex-fraga/ 
[3] https://www.sverigesradio.se/artikel/scrollande-pa-
mobilen-stjal-fokus-fran-vardagsbehoven 
[4] https://pedagog.stockholm/undervisning-och-
larande/flera-fordelar-med-totalt-mobilforbud/ 
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Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från vice 
ordföranden Andréa Hedin med flera (M). Förslagen ställs mot 
varandra och ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/7236-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Motion av om att införa mobilförbud i grundskolan för att 
minska 

 UTBF 2024/7236-1.1 Motion om att införa mobilförbud i 
grundskolan för att minska psykisk ohälsa 
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